
اميدوارم مدالم آغاز راه افتخار بانوان باشد
آخرين گروه كاروان المپيكي كش��ورمان 
در حالي پنج شنبه وارد ايران شد كه كيميا 
عليزاده اولين بانوي مدال آور تاريخ المپيك 
كشورمان مورد استقبال ويژه قرار گرفت.

عليزاده  درباره كس��ب اين م��دال گفت: 
اينكه توانستم به عنوان نخستين بانوي  »از 
مدال آور المپيكي ايران لقب گيرم بسيار خوشحالم و اميدوارم اين 
موفقيت، آغاز راهي باشد براي بانوان ورزشكار ايران تا اين روند ادامه 
يابد. ورزش هميشه با دو وجهه برد و باخت همراه است كه متأسفم 
در المپيك روي باخت خود را به من نشان داد. اميدوارم در المپيك 
آينده بتوانم به مدال طلا دست يابم. اردوهاي سختي داشتم و فكر 
مي كنم بايد مدتي استراحت كنم، سپس تمريناتم را براي آمادگي در 

مسابقات بعدي به خصوص المپيك ۲۰۲۰ توكيو آغاز مي كنم.«

 درس گرفتن از تجربه تلخ فرنگي
نقشه راه المپيك آينده

يك هفته از پايان المپيك مي گذرد و با بازگشت همه تيم هاي ورزشي 
به كش��ورمان، پرونده اين مسابقات در حال بسته ش��دن است، با اين 
حال موضوعي كه در روزهاي پساالمپيك اهميت ويژه اي پيدا مي كند، 
لزوم توجه به رشته هاي موفق و مدال آوران كشورمان و آسيب شناسي 
عملكرد كاروان كشورمان در رقابت هاي المپيك ريو و واكاوي نتايج دور 
از انتظار برخي رشته ها است. تا المپيك ۲۰۲۰، چهار سال باقي است و 
براي موفقيت در توكيو از همين امروز بايد استارت زد، در اين باره تجربه 
تلخ اتفاقات و حاشيه هاي المپيك لندن پيش روي ورزش كشورمان 
است كه بايد از آنها درس گرفت تا اتفاقاتي كه پس از المپيك ۲۰1۲ 
افتاد، دوباره دامن رش��ته هاي موفق ايران در المپيك ريو را نگيرد. در 
لندن فرنگي كاران كشورمان با سه مدال طلا بهترين تيم كاروان ايران 
بودند و يك نتيجه تاريخي را در المپيك ثبت كردند، با وجود اين پس از 
اين مسابقات حاشيه هاي خارج از تشك كشتي و اختلافاتي كه محمد 
بنا با مديريت فدراسيون پيدا كرد، سبب شد تا بنا از كشتي فرنگي برود 
و به تبع آن طلايي هاي فرنگي در لندن هم در حمايت از بنا، از تيم ملي 
رفتند و خانه نشين شدند و در مسابقات جهاني بعد از المپيك، از غايبان 
اصلي فرنگي كاران بودند، مسئله اي كه سبب شد هم تيم ضربه بخورد و 

هم اين مدال آوران طلايي نتوانند روند آمادگي شان را حفظ كنند. 
 اين حاشيه ها باعث شد تا كشتي فرنگي كه موفق ترين تيم ايران در لندن 
بود، روزهاي پرحاشيه اي را بعد از المپيك تجربه كند و سبب شود تا زمان 
براي تكرار اين موفقيت ها در المپيك ريو از دست برود و موفقيت هايي كه 
اين تيم در المپيك داشت، در مسابقات جهاني بعد از اين رقابت ها تكرار 
نشود و عملاً تيمي كه توانسته بود، بهترين نتيجه تاريخ كشتي فرنگي را 
بگيرد با عدم مديريت صحيح مديران وقت ورزش ايران به حاشيه رفت و 
فرصت استفاده دوباره از پتانسيلي كه در لندن به بار رسيده بود، از دست 
رفت. اين در حالي است كه رها نكردن اين تيم و فراهم كردن فرصتي براي 
اينكه كادر فني موفق فرنگي به كارش ادامه دهد، بدون شك مي توانست 
كشتي فرنگي را در ريو هم در كنار رشته هاي موفق قرار دهد، به خصوص 
اينكه كشتي فرنگي در لندن نشان داد كه ظرفيت بالايي براي موفقيت 
دارد. با وجود اين فرصت سه ساله آماده سازي فرنگي از دست رفت و تنها 
يك سال قبل از المپيك ريو بود كه با بازگشت دوباره محمد بنا، آرامش به 
اردوي فرنگي برگشت، اما از دست رفتن فرصت سه ساله يكي از دلايلي بود 
كه بنا پس از نتايج ضعيف فرنگي در ريو به آن اشاره كرد. به همين خاطر 
بديهي اس��ت كه متوليان ورزش بايد با توجه به حواشي كه براي كشتي 
فرنگي به عنوان موفق ترين رشته ورزشي كاروان ايران در لندن افتاد، اجازه 
تكرار آن را براي تيم هاي موفق در المپيك ريو ندهند. يكي از مهم ترين 
برنامه هايي كه مي تواند به تدوام موفقيت ها كمك كند، حمايت و توجه ويژه 

به شرايط قهرمانان و مدال آوران كشورمان در المپيك ريو است. 
در حال حاضر هم مي توان از كشتي آزاد و وزنه برداري به عنوان دو رشته 
موفق در المپيك ريو نام برد، دو رش��ته اي كه توانستند سه مدال طلا و 
يك نقره و يك برنز براي كشورمان كسب كنند و عملكرد قابل دفاعي از 
خودشان به جا گذاشتند. به همين خاطر علاوه بر توجه به دلايل ناكامي 
رشته هايي كه در ريو نتوانس��تند انتظارات را برآورده كنند، بايد شرايط 
ادامه روند موفقيت تيم هايي را كه توانس��تند در المپيك ۲۰16 موفق 
باش��ند، فراهم كنند. به هر حال بديهي اس��ت كه در كنار بررسي نتايج 
ضعيف كشتي فرنگي و تكواندو، نبايد از كشتي آزاد و وزنه برداري غافل شد 
و اجازه نداد تا مسائلي كه بعد از لندن، تيم موفق فرنگي را به حاشيه برد، 
براي اين رشته ها تكرار شود. به همين خاطر بايد با سرمايه گذاري بيشتر 
و تقويت اين رشته ها در كنار ريكاوري رشته هايي كه ناموفق بودند، زمينه 
را براي تكرار موفقيت هاي ريو در المپيك توكيو فراهم كرد تا به دس��ت 
خودمان المپيكي هاي موفق كشورمان در مسير سقوط قرار نگيرند، مانند 

اتفاقي كه براي فرنگي بعد از لندن افتاد و نتيجه آن را در ريو ديديم.

رويارويي پپ و بارسا در ليگ قهرمان اروپا
رونالدو بهترين بازيكن سال اروپا شد

 مراس�م قرعه کش�ي مرحله گروهي ليگ قهرمانان اروپ�ا در فصل
 17- 2016، پنج ش�نبه در موناکو برگزار ش�د و 32 تيم حاضر در اين 
مسابقات رقيبان خود را شناختند. بر اين اساس 32 تيم حاضر در هشت 
گروه چهار تيمي به رقابت با يکديگر خواهند پرداخت.  يوفا البته امسال 
در سهميه بندي ليگ قهرمانان اروپا تغييراتي را اعمال کرده بود که 
براساس آن، کشورهاي آلمان، انگليس، اسپانيا و ايتاليا، صاحب چهار تيم 
در اين رقابت ها شدند. تصميمي که گفته مي شود براي حفظ جايگاه ليگ 
قهرمانان و عدم وارد شدن خدشه اي به اين رقابت ها گرفته شده است. 

   تقابل هاي حساس
قرعه كش��ي ليگ قهرمانان در حالي انجام ش��د كه تقابل برخي تيم ها و 
همگروهي آنها بسيار جالب بود. يكي از تقابل هاي جالب مرحله گروهي 
ليگ قهرمانان اروپا ديدار منچسترسيتي و بارسلونا خواهد بود؛ جايي كه 
پپ گوارديولا، سرمربي منچسترسيتي فرصت ديدار مجدد با تيم سابق خود 
يعني بارسلونا را خواهد داشت. هرچند كه او در زمان حضور روي نيمكت 
بايرن هم با بارسا ديدار كرده بود. رئال مادريد هم در گروه F به گربه سياه خود 
يعني بروسيا دورتموند آلمان برخورد كرده است، تقابل اين دو تيم در چند 
سال گذشته همواره با حاشيه ها و صحنه هاي به  يادماندني همراه بوده است. 
ديدارهاي روستوف، تيم سردار آزمون و سعيد عزت الهي، لژيونرهاي ايراني 
با تيم بايرن و اتلتيكومادريد در گروه D نيز از بازي هاي جالب ليگ قهرمانان 
خواهد بود. روستوف، چهارش��نبه در ديدار برگشت مرحله پلي آف ليگ 
قهرمانان اروپا با نتيجه 4 بر يك مقابل آژاكس به برتري دست يافت تا با برتري 
مجموع 5 بر ۲ براي اولين بار به مرحله گروهي ليگ قهرمانان اروپا راه يابد. 

   واکنش ها به قرعه کشي ليگ قهرمانان اروپا 
مدير اسپانيايي باشگاه منچسترسيتي در واكنش به قرعه اين تيم در ليگ 
قهرمانان اروپا و همگروهي با بارسلونا گفت : »ليگ قهرمانان اروپا تورنمنت 
سخت و ويژه اي محسوب مي ش��ود. اين قرعه براي ما كابوس محسوب 
نمي شود. بارسلونا مدعي گروه است ولي در مقابل ما شانس زيادي براي 
برد ندارد.« مدير باشگاه سويا نيز گفت: »با توجه به اينكه به دليل اسپانيايي 
بودن با رئال و بارسا نمي توانستيم روبه رو شويم بايد بگويم كه با سخت ترين 
قرعه مواجه شديم. هدفمان صعود به مرحله بعد است و اميدواريم به همراه 
يوونتوس موفق به صعود ش��ويم.« پرس، رئيس باشگاه رئال  نيز معتقد 
است قهرماني و تلاش براي رسيدن به اين هدف در ذات اين باشگاه است 
و به عنوان مدافع عنوان قهرماني وارد رقابت هاي ليگ قهرمانان مي شود 
و قهرماني در اين جام و ديگر جام هاست. ژيل مارين كه به عنوان نماينده 
باشگاه اتلتيكو در مراسم حضور داشت پس از اين قرعه واكنش جالبي از 
خود به نمايش گذاشت. او انگشتان دست خود را به شكل يك اسلحه در 
آورد و به سرش نشانه گرفت تا به نوعي نگراني خود را نسبت به اين قرعه 
نشان دهد. توخل، سرمربي دورتموند نيز ديدار با رئال مادريد، را ال كلاسيكو 
خواند. آنجلوتي، س��رمربي بايرن هم همگروهي با اتلتيكو، آيندهوون و 

روستوف را دشوار مي خواند. 
   رونالدو بهترين بازيکن يوفا

در قرعه كشي ليگ قهرمانان اروپا، علاوه بر مشخص شدن جريان و گروه بندي 
اين رقابت ها، بهترين بازيكن س��ال يوفا نيز برگزيده شد كه اين عنوان به 
كريستيانو رونالدو رسيد. رونالدو كه در رقابت هاي فصل گذشته ۳5 گل به 
ثمر رساند ضمن اينكه 16 گل هم در ليگ قهرمانان اروپا وارد دروازه حريفان 
كرد و همچنين با بازوبند كاپيتاني تيم ملي كشورش پرتغال به عنوان قهرماني 
يورو ۲۰16 دست پيدا كرد و سه گل هم به ثمر رساند، بالاتر از »گرث بيل« و 
»آنتونيو گريزمان« به عنوان برترين بازيكن سال اروپا انتخاب شد. اين در حالي 
بود كه ليونل مسي نيز جايزه برترين گل ليگ قهرمانان اروپا در فصل گذشته را 
به خود اختصاص داد. مسي توانست با كسب ۳4 درصد آرا جايزه بهترين گل 

ليگ قهرمانان اروپا در فصل گذشته را به خود اختصاص بدهد. 
   قرعه کشي ليگ قهرمانان

گروه A: پاري سن ژرمن، آرسنال، بازل و لودوگورتس
گروه B: بنفيكا، ناپولي، ديناموكي يف و بشيكتاش

گروه C: بارسلونا، منچسترسيتي، مونشن گلادباخ و سلتيك
گروه D: بايرن مونيخ، اتلتيكومادريد، آيندهوون و روستوف 

گروه E: زسكامسكو، بايرلوركوزن، تاتنهام و موناكو
گروه F: رئال مادريد، دورتموند، اسپورتينگ ليسبون و لژيا ورشو

گروه G: لسترسيتي، پورتو، اف سي بروژ و كپنهاگن
گروه H: يوونتوس، سويا، ليون و ديناموزاگرب

هضم ناکامي مطلق تي�م ملي تکواندو مردان 
اي�ران در المپي�ک 2016 ب�ه قدري س�خت 
اس�ت که حتي محمد پولادگر نيز با گذشت 
يک هفت�ه از اين اتف�اق هنوز اي�ن واقعيت 
تلخ را ب�اور نک�رده اس�ت. نپذيرفتن همين 
واقعيت سبب شده تا رئيس شکست خورده 
کماکان بر ادعاهاي خودش پافش�اري کرده 
و به جاي ريشه يابي شکس�ت تلخ، سرمربي 
پيش�ين تيم ملي را عامل ناکامي اخير بنامد.
تكواندو كش��ورمان در اي��ن دوره از بازي ها چهار 
نماينده را به ريو اعزام كرده بود كه اگر كيميا عليزاده 
آن مدال ارزشمند را نمي گرفت كسي به استقبال 
كاروان تكوان��دو نمي رفت.  وقتي قرار ش��د چهار 
تكواندوكارمان در المپيك به روي شياپ چانگ بروند 
بسياري كسب سه مدال را، آن هم از سوي تيم مردان 
قطعي مي دانستند، چراكه در اختيار داشتن دو نفر 
از بهترين هاي جهان، نويد گرفتن حداقل دو مدال 

طلا را مي داد. به علاوه اينكه سجاد مرداني نيز يكي 
از مدعيان وزن خود به حساب مي آمد. با اين حال 
انتظارات برآورده كه نشد هيچ بلكه آرزوهاي اهالي و 
دوستداران اين رشته نيز نقش برآب شد. در حالي كه 
خيلي ها اميدي به مدال آوري كيميا عليزاده نداشتند، 
اما كيمياي ايران با ايستادن بر سكوي سوم المپيك 
آبروي تكواندو را خريد تا حالا فدراسيون نشين ها در 
مقابل انتقادها، خود را پشت اين مدال برنز پنهان 
كنند و كسب اولين مدال تاريخ ورزش بانوان ايران 

در المپيك را نشانه موفقيت خود بدانند. 
   فرافکني و فرار رو به جلو

قانوني نانوشته است كه همه مديران ورزشي پس از 
مدتي كوتاه فعاليت در سمت خود آن را به خوبي ياد 
مي گيرند؛ فرار از پاسخگويي و منحرف كردن افكار 
عمومي. محمد پولادگر بيش از يك دهه است كه 
سكاندار اصلي فدراس��يون تكواندو است و در اين 
مدت موفقيت هاي زيادي را با تيم هاي ملي تجربه 

كرد، اما تحقير تيم ملي در ريو نشان داد كه او نيز از 
قانون فرافكني تبعيت مي كند و طي اين س��ال ها 
خودش را براي چني��ن چيزي آماده ك��رده بوده 
است. پس از حذف مهدي خدابخشي توسط ميلاد 
بيگي، پولادگر و همكاران��ش هيچ توجيهي براي 
اين باخت پيدا نكردند جز اينكه رضا مهماندوست، 
سرمربي ايراني تيم ملي آذربايجان را مزدور بخواند! 
اظهارنظري عجيب كه فقط از پولادگر برمي آمد. 
آقاي رئيس در واقع پس از مزدور خواندن كسي كه 
اولين جام قهرماني جهان را براي تكواندو كشورمان 
به ارمغان آورده، ثابت كرد كه تنها حاضر به قبول 
اشتباهات مديريتي اش نيس��ت بلكه اصرار دارد 
منتقدانش را نيز با خود همس��و كند. در حالي كه 
ريو جاي مناس��بي براي پيش كشيدن اختلافات 
قديمي و جهاني كردن آنها نبود. بلكه مردم انتظار 
داشتند پولادگر مرد و مردانه از مردم عذرخواهي 
كند. از طرفي فرزان عاشورزاده و سجاد مرداني نيز 

در اولين گام مقابل حريفان تن به شكست دادند؛ 
اولي سونامي بود، اما در كمتر از يك ثانيه به حريف 
گمنامش باخت و دومي نيز مغلوب يك انگليسي 
شد. بايد از پولادگر اين سؤال را پرسيد كه آيا اين دو 
شكست را هم بايد به گردن مزدوري فرضي انداخت 
يا اينكه بايد علل ناكامي مطلق تكواندو مردان را به 
شكلي حرفه اي و كارشناسي بررسي و با مقصر يا 

مقصران اين ناكامي برخوردي قاطع داشت؟ 
تا قبل از اين تصور مي شد كه سيدمحمد پولادگر 
برخلاف بسياري از مديران ورزشي توانايي مديريت 
بحران را دارد، اما اص��رار دوباره او بر اظهارنظرهاي 
قبلي اش در ري��و آن هم در ب��دو ورودش به وطن 
خلاف اين تصور را ثابت كرد. بايد تأسف خورد به 
حال ورزش كشور كه يكي از رشته هاي مدال آورش 
در المپيك تحقير ش��ده، اما رئيس فدراس��يون 
كماكان با حرص و تنفر از موفقيت يك مربي ايراني 
صحبت مي كند.  اي كاش اطرافيان پولادگر كه اتفاقاً 
تعدادشان كم هم نيست و تأثير زيادي روي او دارند 
رئيس را توجيه كنند كه پذيرفتن هدايت تيم ملي 
كشور ديگر نه تنها جرم نيست بلكه بايد به آن افتخار 
هم كرد. نه اينكه حرفي بزنيم كه هموطن مان را وادار 
به شكايت كنيم. پولادگر بيشتر از آنكه از كادر فني 
و تكواندوكاران عصباني باشد از دست مهماندوست 
عصباني است. تا جايي كه به زحمت مي توان باور 

كرد علل ناكامي مان در ريو آسيب شناسي شود.
   آقاي ذوالقدر دقيقاً کجايي؟

 حسن ذوالقدري را بايد يار غار محمد پولادگر ناميد. 
كسي كه در اين سال ها هميش��ه در كنار رئيس 
فدراس��يون بوده و در اين مدت هم هرگز او را تنها 
نگذاشته است. بس��ياري معتقدند كه كمك هاي 
فكري مدير تيم هاي ملي در حقيقت خط مش��ي 
فدراسيون تكواندو را تعيين مي كند. به رغم نقش 
مهم ذوالق��دري در مديري��ت تكوان��دو، اين فرد 
تأثيرگذار پس از ناكامي المپين ها سكوت اختيار 

كرده و فعلاً قصد اظهارنظر در اين مورد را ندارد. 
   در انتظار تصميم نهايي

اينكه آينده تكواندو ايران چه مي شود، سؤال مهمي 
اس��ت كه اين روزها همه منتظر ش��نيدن پاسخ آن 
هس��تند. حتي بيژن مقانلو، س��رمربي تيم ملي كه 
انتقادهاي زيادي متوجه اوست، نيز منتظر است تا 
فدراسيون تكليفش را روشن كند: »در المپيك روز 
تكواندوكاران ما نبود. نمي دانم چرا آن نتايج رقم خورد. 
اصلاً اين انتظار را نداشتم. مقصر اصلي خود من هستم 
و شرمنده مردم شديم. يكي از دلايل عدم كسب نتيجه 
در ريو حواشي بود كه نتوانستيم كنترل كنيم. حواشي 
كه به تيم ضرر زد. قرارداد من تا پايان المپيك است و 
من منتظر تصميم فدراسيون هستم بايد ديد در ادامه 

چه اتفاقي مي افتد و چه تصميمي گرفته مي شود.«
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لوزانو نتوانست انتظارات را برآورده كند
با پايان المپيك در حالي عملكرد تيم ملي 
واليبال كشورمان در اين رقابت ها در بوته نقد 
قرار گرفته كه بايد گفت لوزانو در چند ماهي 
ك��ه از حضورش در كش��ورمان مي گذرد، 
نتوانسته انتظارات را برآورده كند. با ورود اين 
مربي آرژانتيني انتظار زيادي از وي به عنوان 
يكي از مربيان مطرح واليبال دنيا مي رفت، 
اما متأسفانه در پنج ماهي كه از حضور ايشان 
در واليبال كش��ورمان مي گذرد، تأثيرات 
حضور لوزانو كمتر از حدي بوده است كه پيش بيني مي شد و توقع بيشتري 
از ايشان مي رفت. البته بايد توجه داشت كه لوزانو زمان زيادي هم در اختيار 
نداشت، اما بررسي كارنامه اش در مسابقاتي كه هدايت تيم ملي واليبال 
كشورمان داشته، نشان مي دهد كه او نتوانسته چيز زيادي به واليبال ايران 
اضافه كند و همان چيزهايي را كه در زمان ولاسكو شاهد بوديم، هم اكنون 
نيز تيم با همان آموخته ها به كارش ادامه مي دهد. يكي از مس��ائلي كه 
خودش را در المپيك نشان داد، نداشتن انگيزه برد در بين بازيكنان پس از 
صعود به جمع هشت تيم برتر بود، اين ضعف را بايد در عملكرد كادر فني 
جست وجو كرد، به خصوص اينكه واليباليست هاي كشورمان با توجه به 
نمايش هاي قبلي شان، مي توانستند در مرحله يك چهارم نهايي نمايش 
بهتري داشته باشند. حالا هم بعد از المپيك با توجه به خداحافظي برخي 
از ملي پوشان، تيم ملي شاهد تغييراتي خواهد بود و تركيب تيم جوان تر 
خواهد شد. شايعاتي هم درباره تغيير كادر فني به گوش مي رسد، در اين 
رابطه معتقدم در صورت آمدن يك مربي جديد، اين مربي بايد در سطح 
بالاتر از نظر علمي و تجربه نسبت به لوزانو باش��د. نمي شود لوزانو برود و 
سيچلو دستيار وي يا يك مربي سطح پايين تر جانشين او شود. اتفاقي كه با 
رفتن ولاسكو و آمدن كواچ رخ داد و نتيجه آن را هم ديديم و در همين راستا 
نبايد اين تجربه تكرار شود. اگر قرار است مربي با دانش كمتري انتخاب 
شود، همين بهتر كه لوزانو بماند و اگر فدراسيون قصد همكاري با اين مربي 
را ندارد، بايد به دنبال مربي بادانش تر و درجه اول جهان باشد كه بتواند 

سطح واليبال ايران را از وضعيتي كه قرار دارد، ارتقا دهد. 
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هيچ بازي آساني در گروه نداريم
تيم ملي فوتبال كشورمان در  اولين بازي 
در انتخابي جام جهاني روز 11 شهريور  در 
تهران پذيراي قطر اس��ت. اشكان دژاگه، 
كاپيتان دوم تيم   ملي فوتبال ايران درباره 
بازي با قطر و شانس اين تيم براي حضور 
در جام جهاني روسيه مي گويد: »قطر در 
طي چهار سال گذشته پيشرفت زيادي داشته و اكنون يك خطر 
جدي براي تيم هاي بزرگ آسيايي محسوب مي شوند. در گروه ما به 
غير از قطر كه شانس صعود به جام جهاني روسيه را دارد ،كره جنوبي 
هم شانس اصلي محسوب مي شود. نبايد از چين هم غافل باشيم كه 
مي تواند براي هر تيمي در خانه اش خطرناک باشد. ازبكستان هم 
تيمي مرموزي است و آنها هم نبايد دست كم گرفته شوند. به همين 

خاطر بازي آساني در گروه نخواهيم داشت.«

سعيد احمديان

طلاي ريو پايان كار من نيست
تيم ملي كش��تي آزاد در حالي به كشور 
بازگشت كه با يك طلا و يك نقره و يك 
برنز توانست عنوان نايب قهرماني المپيك 
را از آن خود كند. حس��ن يزداني، تنها 
طلايي كشتي ايران در المپيك ريو پس 
از بازگشت درباره كس��ب مدال طلا در 
اين رقابت ها گفت: »اين موفقيت آغاز كارم بود و اميدوارم بتوانم 
تا مدت ها براي كشورم افتخارآفريني كنم و مردم را شاد  كنم. از 
اين كه توانستم با كسب اين مدال طلا دل هموطنانم را شاد كنم 
خدا را شاكرم و ان شاءالله در ميادين بعدي نيز به موفقيت برسم. 
اين مدال طلا پايان كار من نبود و باز هم براي شاد كردن مردم و 
افتخارآفريني براي كشور تلاش خواهم كرد. البته خيلي دوست 

داشتم در فينال با جردن باروز كشتي بگيرم كه نشد.«

عبدولي مي خواهد مدافع حرم شود
عبدولي يك بار ديگر مرام پهلواني اش را نشان داد. مرام و معرفتي كه 
در كشتي حرف اول را مي زند. كشتي گير انديمشكي تيم ملي فرنگي 
ايران در مراس��مي كه براي تقدير از افتخارآفريني او ترتيب داده شده 
بود، نه فقط مدال خود را تقديم شهداي مدافع حرم كرد  كه از تصميم 
خود براي ادامه راه آنها گف��ت و تأكيد كرد ك��ه مي خواهد به مجمع 
مدافعان حرم بپيوندد: »پيش از اي��ن فكر مي كردم كه افتخاري بالاتر 
از كسب مدال المپيك نباشد اما فهميدم كه بالاتر از اين، كاري بود كه 
اين شهداي مدافع حرم انجام دادند و حالا يك درخواست دارم و آن اين 

است كه من هم به مدافعان حرم بپيوندم.«

مسعودآرمات

كارشناس واليبال

بازي خداحافظي كه شكست خورد
ديدار ستارگان بازنشسته لاليگا با س��تاره هاي ايران كه قرار بود بازي 
خداحافظي جواد نكونام از فوتبال باشد، پنج شنبه در حالي برگزار شد 
كه نه فقط كاپيتان س��ابق فوتبال ايران در آن حاضر نشد كه استقبال 
اندكي نيز از اين بازي انجام شد. اين بازي كه با كمترين تبليغ و كمترين 
تماش��اگر در ورزش��گاه آزادي برگزار ش��د، با نتيجه 4 بر يك به سود 
ستارگان بازنشسته لاليگا خاتمه يافت تا بازي خداحافظي نه فقط در 
نتيجه كه به دليل استقبال اندک و عدم حضور نكونام شكست بخورد. 
------------------------------------------------------------

فوتبال ساحلي ايران بر بام آسيا
فوتبال ساحلي ايران يك بار ديگر بر بام آسيا ايستاد. تيم ملي فوتبال 
ساحلي ايران در ديدار پاياني خود از سري رقابت هاي جام قاره اي آسيا 
در كشور چين پنج ش��نبه به مصاف تيم ملي عمان رفت و در نهايت با 
نتيجه 6 بر ۳ به پيروزي رسيد و به عنوان قهرمان جام قاره اي آسيا در 

سال ۲۰16 دست يافت. 
------------------------------------------------------------

دعوت از 20 بازيكن به اردوي تيم ملي فوتسال
محمد ناظم الشريعه اس��امي ۲۰ بازيكن دعوت شده به اردوي تداركاتي 
تيم ملي فوتس��ال را اعلام كرد. بازيكنان دعوت شده به اردوي تيم ملي 
فوتسال پس از برگزاري تمرينات خود در مشهد، دو بازي تداركاتي با تيم 
ملي ازبكستان برگزار كنند. گفتني است، مهران عاليقدر، محمد طاهري، 
احمد اسماعيل پور، حسين طيبي، بهروز جعفري، عليرضا صميمي، سپهر 
محمدي، فرهاد توكلي، افش��ين كاظمي، مهدي جاويدي، محمدرضا 
سنگ سفيدي، قدرت بهادري، ميثم برمشوري، اصغر حسن زاده، جواد 
اسفندياري، مرتضي فراهاني، محمد كش��اورز، محمد شجري، حميد 
احمدي و سعيد احمد عباسي بازيكناني هستند كه بايد خود را به كادر 
فني تيم ملي معرفي كنند. دو بازي تداركاتي ملي پوشان برابر ازبكستان در 

روزهاي هفتم و هشتم شهريور ماه در مشهد مقدس برگزار مي شود. 

دنيا حيدري

ناکامي مطلق و پافشاري رئيس بر مقصر جلوه دادن ديگران

مشكل تكواندو مهماندوست نيست!

شيوانوروزي
المپيك

فعلًا  استراحت مي كنم
حسن رحيمي، آزادكار برنزي المپيك ۲۰16 ريو گفت: »هنوز براي 
آينده ام در كشتي تصميمي نگرفته ام و فعلاً بايد كمي استراحت كنم. 
در واقع مسئوليت من در المپيك با مدال برنز به پايان رسيد. خوشحالم 
كه همين مدال هم مرا از شرمندگي مردم درآورد و باعث شد با دستي 
پر به ايران بازگردم، ولي حق من طلاي المپيك بود كه از  دستم رفت. 
اميدوارم با اين مدال پاسخگوي محبت و حمايت هاي مربيان، مسئولان، 

مردم و خانواده ام باشم كه در اين مدت از من حمايت كردند.«

كيانوش رس��تمي، قهرمان المپيك ريو نش��ان خادمي حضرت 
فاطمه معصومه)س( را از آيت الله سعيدي، توليت آستان مقدس 
قم دريافت كرد. رستمي چهارشنبه شب گذشته در حرم كريمه 
اهل بيت)س( حضور يافت و پس از زيارت مضجع شريف اين بانو 
با آيت الله سعيدي ديدار و گفت وگو كرد. آيت الله سعيدي در اين 
ديدار گفت: »اهداي مدال المپيك از سوي شما به شهداي مدافع 

حرم نشان قدرشناسي شما نس��بت به حرم اهل بيت)س( بود و 
موجب شادي ملت عزيز و مقام معظم رهبري شد.« رستمي نيز 
در ادامه اين ديدار گفت: »يقيناً مدال نوكري كريمه اهل بيت)س( 
از مدال المپيك براي من باارزش تر است و انرژي من را طي مسير 
پيش رو براي قهرماني دوچندان مي كند. اميدوارم با توكل بيشتر به 

اهل بيت بتوانم موفقيت هايم را براي ايران ادامه دهم.«

مهماندوست شكايت مي كند
رضا مهماندوست، س��رمربي س��ابق تيم ملي تكواندو قصد دارد 
در بازگش��ت از آذربايجان به ايران از سيدمحمد پولادگر، رئيس 
فدراسيون تكواندو ش��كايت كند. مهماندوست گفت: »پولادگر 
بي دليل ب��ه من توهين كرده و من با ش��هادت رس��انه ها و مردم 
هوشمند ايران اسلامي كه خود بهترين قاضي هستند اين موضوع 
را از طريق مراجع قانوني پيگيري خواهم كرد. كاري خلاف قانون و 

شرع انجام نداده ام كه شرمنده مردم كشورم باشم.«

افزايش فروش بليت هاي پارالمپيك
در حالي كه اين نگراني وجود داشت كه فروش بليت هاي پارالمپيك 
با مشكل مواجه ش��ود، ركورد فروش آن در يك روز شكسته شد. 
برگزاركنندگان بازي هاي پارالمپيك از فروش 1۳۳ هزار قطعه بليت 
در روز سه ش��نبه خبر دادند و طبق اعلام آنها اين بيشترين تعداد 
فروش بليت در يك روز در كل ادوار پارالمپيك به حساب مي آيد. 
خاوير گونزالس، رئيس اجرايي كميته بين المللي پارالمپيك در اين 
خصوص گفت: »ما واقعاً از اين افزايش تقاضا بر سر شوق آمده ايم.«

رستمي خادم افتخاري حرم حضرت معصومه)س( شد

فرصت 7 ماهه براي انتخاب سرمربي جديد واليبال
همزمان با پايان يافتن رقابت هاي تيم ملي واليبال در المپيك ۲۰16 ريو قرارداد رائول لوزانو، سرمربي 
آرژانتيني تيم ملي نيز به پايان رسيد تا حالا انتخاب سرمربي جديد براي تيم ملي واليبال به اصلي  ترين 
چالش پيش روي فدراسيون واليبال تبديل ش��ود. نزول ايران در رقابت هاي ليگ 
جهاني و حضور نه چندان جالب در المپيك ب��ا رهبري او جزو نقاط ضعف لوزانو 
محسوب مي شود، البته نبايد از بازي هاي درخشان تيم با هدايت او در مسابقات 
انتخابي المپيك چشم پوش��يد. نكته قابل تأمل در خصوص تيم لوزانو اينكه به 
نظر مي رسد اين مربي نيز مانند اسلوبودان كواچ در كنترل حواشي برخي اتفاقات 
ناخوش��ايند پيرامون تيم ملي كه از سوي برخي برنامه ريزي مي شود، 
ناموفق بود تا جايي كه برخي اخبار جسته و گريخته اين گونه مطرح 
مي شود كه اختلاف نظرها در اردوها زياد بوده و برخي با باندبازي 
سعي در برهم زدن جو حاكم بر تيم ملي را داشته اند. به هر حال 
فدراس��يون واليبال فرصتي هفت ماهه براي انتخاب سرمربي 
جديد پيش رو دارد و بالطبع گزينه هاي زيادي هم مطرح خواهند 
ش��د از جمله خود لوزانو كه بايد به انتظار نشست و ديد نام چه 

كسي از قوطي فدراسيون بيرون مي آيد.

رفاقت با آقاي خاص راه رسيدن به تيم ملي
حاشيه هاي تيم ملي واليبال در جريان رقابت هاي المپيك اينقدر زياد بود كه بتوان علل نتيجه گيري نه 
چندان مطلوب اين تيم را به آنها نسبت داد. پيمان اكبري، بازيكن و مربي سابق تيم ملي در اين خصوص 

اظهارنظر جالبي دارد. او مي گويد: »تيم ما از همان ابتداي المپيك و زماني كه برخي 
از بازيكنان به مراسم رژه نرفتند، وارد حاشيه شد كه سرپرست تيم بايد اين مسئله را 
مديريت مي كرد. قبل از المپيك هم براي انتخاب و اعزام بازيكنان حق خوري هايي 
انجام شد. كساني به ريو رفتند كه با »آقاي خاص« تيم رفاقت داشتند در اين ميان 
برخي بازيكنان مستعد و كساني كه مي توانستند گره گشاي كار تيم ملي باشند از 
تركيب بيرون ماندند مثل معنوي نژاد. من بعيد مي دانم كه خط  خوردن او با تصميم 

لوزانو انجام شده باشد.« اكبري در خصوص لوزانو و نوع رفتار او در بازي مقابل 
آرژانتين هم گفت: »وقتي ولاسكو سرمربي تيم ملي بود مقابل آرژانتين 

تمام تلاشش را انجام داد و با تعهد كامل كار كرد، اما لوزانو در مقابل اين 
تيم حتي از روي نيمكت هم بلند نشد. به نظرم تيم ملي نياز به تغيير 

دارد به خصوص در برخي پست ها و بازيكنان كه بايد جوان شوند. بايد 
بازيكناني داشته باشيم كه زير نظر كادر فني و فدراسيون به صورت 

كاملاً متعهد در خدمت تيم ملي باشند.«

فريدونحسن
منهايفوتبال


